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en forbedret bolig i det vante miljø. Hertil 
kommer, at den øgede boligsikring vil gøre 
det lettere at modernisere de lejligheder, 
der her er tale om. Bestemmelsen vil derfor 
også være af betydning for at fremme be- 
skæftigelsen. 

Idet jeg i øvrigt henviser til forslaget 
og bemærkningerne, skal jeg anbefale lov- 
forslaget til det høje tings velvillige og 
hurtige behandling. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Svend An- 
dersen (Roskilde amt) (FP)): 
Herved fremsætter jeg for folketinget 

forslag til folketingsbeslutning om indførelse 
af karensdage for offentligt ansatte i tilfælde 
af sygdom og forbedring af adgangen for selv- 
stændigt erhvervsdrivende til at oppebære dag- 
penge under sygdom, hvorved jeg henviser 
til de bemærkninger, der ledsager forslaget. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om er- 
hvervsregistret. 

(Lovforslag nr. 25. Fremsat 28/1 75. Før- 
ste behandling 26/2 75. Betænkning 10/4 75. 
Anden behandling 15/4 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 103 stemmer mod 24; l  medlem 
stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 

ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af merværdiafgiftsloven. (Forhøjelse af 
beløbsgrænser m. v.) [optaget af Anders An- 
dersen]. 

(Lovforslag nr. 3. Fremsat 24/1 75. Første 
behandling 14/3 75. Betænkning 11/4 75. 
Anden behandling 16/4 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 122 stemmer mod 23. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 

ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandllng af forslag til folketingsbe- 
slutning om afskaffelse af folketingsmedlem- 
mers adgang til at oppebære aflønning som 
tjenestemænd m.v. samtidig med folketings- 
vederlag [af Poulsgaard m.fl.]. 

(Andre selvst. forslag nr. XI. Fremsat 
28/1 75). 

Forslaget sattes til forhandling. 

Finansministeren (Heinesen): 
De regler, som fremskridtspartiets forslag 

drejer sig om, blev sidst ændret, og i øvrigt 
strammet, i 1970. Ændringen i 1970 skete 
efter forhandllng mellem folketingets par- 
tier, og jeg må derfor finde det mest korrekt, 
at eventuelle ændringer sker efter initiativ 
fra partierne og efter forudgående drøftelse 
imellem partierne. Såfremt resultatet af 
disse drøftelser medfører, at man ønsker æn- 
dringer, kan disse ændringer af de nugæl- 
dende regler ske ved bekendtgørelse, og fi- 
nansministeriet vil selvsagt stå til rådighed 
for folketingets udvalg for forretningsorde- 
nen. 

Søren B. Jørgensen (S): 
Forslaget gå ud på, at vi skal opfordre 

finansministeren til at ændre i ombudsbe- 
kendtgørelsen, hvorefter vi aflønnes her i 
folketinget. 

Hvis vi sådan uvilkårligt siger ja til for- 
slaget, betyder det jo, at vi skal til at ændre 
i den procedure, der altid har været anvendt, 
når der er sket ændringer i vor aflønnings- 
form herinde. Proceduren er jo den, at hvis 
en folketingsgruppe har ment, der burde ske 
ændringer under den ene eller den anden 


